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وزیر امور خارجه کشورمان با بیان اینکه محو اسرائیل 
سیاست رسمی جمهوری اسلامی نیست، عنوان کرد: 
فکر می کنم همه این ها پروپاگانداست، همیشه گفته ایم 
و این سخن بارها از سوی رهبر و دیگر مقامات رسمی ما 
نیز تکرار شده که شعار »مرگ بر آمریکا« در واقع اشاره به 
سیاست های ایالات متحده دارد، نه به مردم این کشور. 
ممکن است برخی اشخاص یا گروه های تندرو، چه در 
داخل و چه در خارج از ایــران، اظهارات افراطی  مانند 
آن چه شما اشــاره کردید مطرح کنند، اما این هرگز 
سیاست رسمی جمهوری اســلامی نبوده، نیست و 

نخواهد بود. 
به گزارش ایسنا، »ســید عباس عراقچی« در یک 
گفت وگوی تفصیلی با »برِِت برِ« مجری مشهور شبکه 
فاکس نیوز شــرکت کرد و که بخش های نخست آن 

شامگاه دوشنبه منتشر شد.
عراقچی در پاسخ به این سوال که »آیا ایران آماده 
مذاکره مستقیم با دولت آمریکاست تا بتوان به راه حلی 
برای کاهش تنش ها دست یافت؟ اظهار داشت: ما برای 
گفت وگو آماده هستیم اما در حال حاضر برای مذاکره 
مستقیم، خیر. اگر آن ها برای دستیابی به یک راه حل 
برد-برد جلو بیایند، من آماده تعامل با آن ها هستم، به 
این معنی که ما آماده ایم تا هر اقدامی برای اعتمادسازی 
به منظور اثبات ماهیت صلح آمیز برنامه هســته ای 
کشورمان و اینکه فعالیت های هسته ای  ما صلح آمیز 
باقی خواهد ماند و ایران به دنبال ســلاح هســته ای 

نخواهد رفت، انجام دهیم.
عراقچی ادامه داد: در ازای آن، ما از آنها انتظار داریم 
که تحریم ها را بردارند. این یک بازی برد-برد خواهد 
بود و ما آماده تعامل برای آن هستیم. اما ما نمی توانیم 
چنین مذاکراتی را به صورت مســتقیم آغاز کنیم و 
همچنان ترجیح می دهیم که به صورت غیرمستقیم 

مذاکره کنیم.

امکان حصول توافق میان ایران و آمریکا 
وجود داشت

او در پاســخ به این ســوال که »اگر چنین توافقی 
در دسترس باشد، آیا شخص شــما از سوی رهبری 
ایران اختیار انجــام آن را داریــد؟« تصریح کرد: بله، 
قطعا. اختیار این کار به من داده شــده است. اگر شما 
از من درباره مذاکراتی که با آقــای ویتکاف )مذاکره 
کننده ارشد آمریکایی( انجام دادیم بپرسید، خواهم 
گفت که امکان حصول توافق وجود داشت. من بارها 
و به طور کاملا شــفاف به آقای ویتکاف گفتم که اگر 
هدف از این مذاکرات دســتیابی به توافقی باشد که 
ایران در آن متعهد می شود به سلاح هسته ای دست 
پیدا نمی کند، چنین توافقی در دسترس است. اما اگر 
شما می خواهید که ما را از حقوق مسلم و قانونی خود، 
 از جمله غنی ســازی اورانیوم محروم کنید، این اتفاق 

نخواهد افتاد.

به طرف های مقابل گفتیم اگر توافق حاصل 
شود، به سطح پایین تر غنی سازی بازمی گردیم

رئیس دستگاه دیپلماسی ایران در پاسخ به این سوال 
که »چرا ایران اورانیوم غنی سازی شده را مانند برخی 
کشورهای دیگر وارد نمی کند؟ چرا این، بخشی از توافق 
نباشد که به جای تولید داخلی، آن را وارد کند؟«، تاکید 
کرد: چون این یک دستاورد علمی است؛ دستاوردی که 
خودمان به آن رسیده ایم. چرا باید چیزی را که خودمان 

می توانیم تولید کنیم، وارد کنیم؟
او در پاســخ به مجری فاکس نیوز که گفت »زیرا 
شــما غنی ســازی را تا درصدهای زیاد، بالا می برید؛ 
مثلًا ۹۰درصد یا ۶۰درصــد، در حالی که باید در حد 
۳.۵درصد باشد.« خاطر نشان کرد: نه، نه، ما هرگز به 
۹۰درصد نمی رویم. ما متعهد هستیم که برای تولید 
سوخت نیروگاه های هســته ای زیر ۵درصد بمانیم. 
ما همچنین تا ۲۰درصد غنی سازی می کنیم، چون 
یک راکتور تحقیقاتی در تهــران داریم به نام »راکتور 
تحقیقاتی تهران« یا TRR. ما برای نیازهای خودمان 

اورانیوم غنی سازی می کنیم.

عراقچی افزود: ما یک بــار تا ۶۰درصد هم رفتیم و 
آن، پس از خرابکاری در تأسیسات هسته ای مان بود. 
و بله، در آن زمان به ۶۰درصد رســیدیم اما در جریان 
مذاکرات بــه طرف های مقابل گفتیم کــه اگر توافق 
هســته ای حاصل شــود، بلافاصله به سطح پایین تر 

بازخواهیم گشت.

آسیب به تاسیسات هسته ای ما 
جدی بوده است

دیپلمات ارشد ایران در پاسخ به سوالی درباره میزان 
آسیب و خسارات وارد شده به تاسیاست هسته ای ایران 
در نتیجه تجاوز وحشیانه آمریکا به این تاسیسات، گفت: 
آسیب جدی بوده است. این تاسیسات به طور جدی 
آسیب دیده اند. سازمان انرژی اتمی ایران درحال انجام 
ارزیابی خود از شــدت این صدمات است، اما تا جایی 

که من می دانم، صدمات وارد شده بسیار جدی است.
عراقچی در پاسخ به این سوال که آیا اکنون ایران به 
ذخایر اورانیوم غنی شده خود دسترسی دارد؟ تأکید 
کرد: هیچ اطلاع دقیقی از این مســاله ندارم. سازمان 
انرژی اتمی ایران مسئول اســت و آن ها درحال انجام 
ارزیابی های خــود درباره این هســتند که دقیقا چه 
اتفاقی برای مواد هســته ای ایران افتاده است و اینکه 
آسیب های وارده چه بوده، هستند. ما در آینده نزدیک 
آژانس بین المللی انرژی اتمی را از اتفاقی که برای مواد 
هسته ای مان افتاده است، مطلع می کنیم. ما همکاری 
خود را قطع نکرده ایم و به همکاری خود ادامه می دهیم 
اما به یک مدل جدید نیاز داریم، چراکه تاسیسات ما 

آسیب دیده است.

هر درخواستی از سوی آژانس توسط شورای 
امنیت ملی به دقت بررسی می شود

او در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا ایران اجازه 
دسترسی بازرسان آژانس اتمی به همه سایت های خود 
را خواهد داد؟ اظهار داشت: بر اساس مدلی که با آژانس 
اتمی به آن دست خواهیم یافت، این کار امکانپذیر مورد 
به مورد خواهد بود. بنابراین، هر درخواســتی از سوی 
آژانس برای دسترسی به تاسیسات یا اعزام بازرس به 
سایت ها باید به دلیل ملاحظات امنیتی و ایمنی از سوی 

شورای امنیت ملی ما به دقت مورد بررسی قرار گیرد.
وزیــر امورخارجه در پاســخ به اینکه آیــا برنامه 
غنی ســازی ایران از سر گرفته شــده؟ آیا این برنامه 
همچنان ادامه دارد یا آســیب ها آن قدر شــدید بوده 
که به طور کامل متوقف شــده اســت؟ گفت: فرایند 
غنی سازی اورانیوم در حال حاضر متوقف شده است، 
چرا که خسارت ها ]به تأسیســات هسته ای[ بسیار 

شدید بوده است.
عراقچــی در عین حــال تاکید کرد: امــا قطعاً ما 

نمی توانیم از غنی ســازی مان صرف نظر کنیم، چون 
این دستاورد دانشمندان ماست و اکنون فراتر از آن بوده 
و این مساله به غرور ملی تبدیل شده است، غنی سازی 
برای ما بسیار ارزشمند است. با این حال، ما آماده انجام 
مذاکره هستیم تا تضمین دهیم که فعالیت های غنی 
سازی مان برای اهداف صلح آمیز است. ما بر سر چیزی 
که اکنون به غرور ملی برای مردم ایران تبدیل شــده 
است، مذاکره نمی کنیم. به طور قطع ما برای حصول یک 

راه حل مذاکره شده برای آن آماده هستم.
وی در پاسخ به این سوال که پس چرا ایران تاسیسات 
خود را در عمق نیم مایلی زیر یک کوه مستقر کرده تا 
از آن محافظت شود؟ تاکید کرد: به دلیل تهدیدات و 
فشارهای مستمر که از ســوی رژیم اسرائیل و ایالات 
متحده در گذشته وجود داشته، ما راهی جز محافظت 
از تأسیسات، مواد هسته ای و دانشمندان خود نداشتیم.

بیایید راه حلی مبتنی بر مذاکره 
برای برنامه هسته ای ایران پیدا کنیم

او همچنین درباره اینکــه »رئیس جمهور ترامپ 
گفته است که اگر ایران تلاش کند برنامه غنی سازی 
خود را بازسازی کند، در حملات بیشتر تردید نخواهد 
کرد. پاسخ شما به رئیس جمهور ترامپ چیست؟« خاطر 
نشان کرد: پیام من به ایالات متحده این است که بیایید 
راه حلی مبتنی بر مذاکره برای برنامه هسته ای ایران 
پیدا کنیم. ما در گذشته، در سال ۲۰۱۵، پس از دو سال و 
نیم مذاکره این کار را انجام دادیم که من خود در آن یک 
مذاکره کننده بودم. ما به این راه حل دست یافتیم، برنامه 
جامع اقدام مشترک )برجام(. شاید دولت فعلی آمریکا از 
آن خوشش نیاید اما ما می توانی به توافقی مشابه، توافقی 

بهتر از آن دست پیدا کنیم.
دیپلمات ارشد ایران افزود: اکنون به اثبات رسیده 
است که هیچ راه حل نظامی برای برنامه هسته ای ایران 
وجود ندارد. بله، تاسیسات هسته ای ما به شدت آسیب 
دیده اند، تخریب شده اند اما فناوری آن همچنان وجود 
دارد. دانش هسته ای ما از بیرون وارد نشده است که با 
بمباران از بین برود. این دستاورد دانشمندان هسته ای 
ماســت. فناوری آن وجود دارد، دانشمندان ما وجود 
دارند، افرادی که این تاسیسات را اداره می کردند، وجود 
دارند. همان طور که می دانید، ساختمان ها می توانند 
دوباره ساخته شــوند، تاسیساست می توانند مجددا 
ساخته شــوند، ماشین ها دوباره ســاخته می شوند، 
تمامی این ها جایگزین می شوند زیرا فناوری آن وجود 
دارد. از نظر من، حملات اخیر نشان داد که هیچ راه حل 
نظامی برای برنامه هسته ای ما وجود ندارد اما من به شما 
می گویم که راه حل مبتنی بر مذاکره وجود دارد. ما این 
کار را در گذشته انجام دادیم و آماده ایم تا یک بار دیگر 

آن را انجام دهیم.

ظرفیت موشکی ما به قوت خود باقی است
وزیر امور خارجه ایران همچنین در پاسخ به سوالی 
درباره وضعیت کنونی برنامه موشکی ایران، به ویژه با 
توجه به اینکه موشک های زیادی در حملات به اسرائیل 
استفاده کرده است، اظهار داشــت: من فکر می کنم 
که ما در وضعیت خوبی هستیم. ظرفیت موشکی ما 
به قوت خود باقی اســت. ما می دانیم که موشک ها ما 
قابل اعتمادترین ابزار دفاعی مان هستند، بنابراین به 
برنامه موشکی خود ادامه می دهیم. در حال حاضر نیز 
وضعیت موشکی ما بسیار خوب است. ما برای دفاع از 

خود موشک های کافی در اختیار داریم.

وضعیت کلی ایران در شرایط باثباتی
 قرار دارد و قوی است

او در ادامه این گفت وگو در پاســخ به سوال مجری 
برنامه درباره وضعیت سلامتی رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشــان کرد: من امروز با ایشان ملاقات داشتم و 
حالشان خوب است. وضعیت سلامتی شان بسیار خوب 
است و من بر این باورم که وضعیت کلی ایران در شرایط 

باثباتی قرار دارد و قوی است.

ما هرگز نگفته ایم کسی را ترور می کنیم
سید عباس عراقچی در پاســخ به این سوال که آیا 
ایران در حال حاضر تلاش می کند تا »مایک پمپئو« 
وزیر امور خارجه پیشین، »جان بولتون« مشاور سابق 
امنیت ملی و دیگر مقامات دولت اول ترامپ را به دلیل 
شهادت سردار قاسم ســلیمانی ترور کند؟ بیان کرد: 
خیر، ما هرگز چنین چیزی نگفته ایم. شاید برخی افراد 
در این جا و آن جا حرف هایی در این خصوص زده باشند، 

اما این هرگز موضع رسمی ایران نبوده است.
وی درباره شعار »مرگ بر آمریکا« که به گفته مجری 
فاکس نیوز به معنای »مرگ بر ترامپ« است و همچنین 
یک کارزار تأمین مالی جمعی ایرانی که با عنوان »عهد 
خون« شناخته می شــود و جایزه ۴۰ میلیون دلاری 
برای سر ترامپ جمع آوری کرده است و به همین دلیل 
رئیس جمهور ترامپ آن را به عنوان تهدید ترور ارزیابی 
می کند، توضیح داد: فکر می کنم همه این ها تبلیغات 
است، همیشه گفته ایم-و این ســخن بارها از سوی 
رهبر و دیگر مقامات رسمی ما نیز تکرار شده-که شعار 
»مرگ بر آمریکا« در واقع اشاره به سیاست های ایالات 
متحده دارد، نه به مردم این کشور. ممکن است برخی 
اشخاص یا گروه های تندرو، چه در داخل و چه در خارج 
از ایران، اظهارات افراطی  مانند آن چه شما اشاره کردید، 
مطرح کنند اما این هرگز سیاست رسمی جمهوری 
اسلامی نبوده، نیست و نخواهد بود. ما سیاستی برای 
ترور هیچ فردی در خارج از کشور نداریم، چه رسد به 

رئیس جمهور کشور دیگر.

گروه های مقاومت
 برای یک دلیل درست می جنگند

او در پاسخ به سوال ادعایی فاکس نیوز مبنی بر اینکه 
ایران به گروه های مورد حمایت خود در منطقه، شامل 
حزب الله لبنان، حماس و انصارالله یمن سلاح می دهد 
و از آنها حمایت می کند که عملکردشان منجر به مرگ 
افراد می شــود، تصریح کرد: من نمی خواهم مقایسه 
کنم اما این چیزی که می گوئیــد، دقیقا همان کاری 
است که رژیم اســرائیل و آمریکایی ها انجام می دهد، 
ایالات متحده با تمام توان خود و تمام سلاح هایی که 
دارد، با تسلیحات پیشرفته از اسرائیل حمایت می کند 
تا انسان ها را در فلسطین، در غزه و کرانه باختری، در 

لبنان، در سوریه، و اکنون در ایران و یمن بکشد.
عراقچی ادامه داد: ما بر این باوریم که این گروه ها، 
یعنی حماس، حزب الله و انصارالله، اجازه دهید آنها را 
جنگجویان آزادی بنامم، تنها برای یک دلیل درست 
می جنگند و ما همیشه به لحاظ سیاسی از آنها حمایت 
کرده ایم، زیرا معتقدیم که برای دلیلی کاملا مشروع 

مبارزه می کنند.
وی درباره شــعار این گروه ها برای حذف اسرائیل 
از روی نقشــه گفت: مــا نگفته ایم و اگــر آنها چنین 
چیزی می گویند به خودشان مربوط است. آنها برای 
سرزمینشــان می جنگند، بنابراین ممکن است هر 
چیزی بگویند. این هرگز سیاست ایران نبوده است و 

نگفته ایم که باید اسرائیل را از روی نقشه محو کنیم.

به حمایت از گروه های مقاومت ادامه می دهیم
رئیس دستگاه دیپلماسی در پاسخ به این سوال که 
»آیا ایران می خواهد بــه حمایت از حزب الله، حماس 
و حوثی ها ادامه دهد؟« یادآور شد: ما تا زمانی که آنها 
از آرمان و اهداف مشــروع خود مبارزه می کنند از آنها 
حمایت خواهیم کرد. من بر این باورم که فلسطینی ها 
برای دفاع از خود در تعیین سرنوشتشان می جنگند. 
اما اسرائیل در نتیجه اشغالگری به وجود آمده است، در 
نتیجه اشغال زمین های فلسطینیان، در نتیجه قتل عام 

فلسطینیان در سرزمین هایشان.

توافق جدید نمی تواند شامل برنامه موشکی 
ایران باشد

وی در ادامــه ایــن گفت وگو بــار دیگــر درباره 
خواسته های ایران در مذاکره با طرف آمریکایی تاکید 
کرد که »توافق قابل دستیابی اســت اما اگر هدف از 
مذاکره جلوگیری از بهره مندی ایران از حقوق مسلم 
خود، ازجمله غنی سازی اورانیوم باشد، مشکل خواهیم 
داشت. غنی سازی در حال حاضر، در نتیجه حملات 
اخیر به تاسیسات هســته ای مان متوقف شده است 
اما هر توافقی بر سر برنامه هسته ای کشور می بایست 
شامل غنی سازی اورانیوم در آینده باشد، چراکه این، 

حق ماست و از آن دست بر نمی داریم«.
عراقچی در پاسخ به این سوال که آیا توافق جدید 
می تواند شامل برنامه موشکی ایران باشد؟ تاکید کرد: 
خیر. همان طور که گفتم موشک های ما قابل اتکاترین 
ابزار دفاعی ماســت. آنها ابزار ما برای دفاع هستند و 
چگونه می توانیم توان دفاعی خــود را کنار بگذاریم. 
کدام کشوری چنین توافقی را می پذیرد. ما هرگز از آن 
دست نمی کشیم. ما هرگز خود را خلع سلاح نمی کنیم 
اما به شما می گویم که موشک های ما ماهیت دفاعی 
دارندو برای بازدارندگی هستند، به هیچ عنوان برای 
حمله نیستند. من همچنین به شما اطمینان می دهم 
که موشــک های ما هرگز مسلح به کلاهک هسته ای 

نخواهند بود.
او بار دیگر درباره احتمال گفت وگوی مستقیم میان 
تهران و واشنگتن تاکید کرد که در حال حاضر چنین 

چیزی ممکن نیست اما شاید در آینده اتفاق بیفتد.
وزیر امور خارجه اظهار داشت: همه چیز بستگی 
به این دارد که آیا ایالات متحده آماده است تا از جایگاه 
برابر، بر اساس احترام متقابل و منافع مشترک با ایران 
تعامل کند. ما آماده ایم تا بر سر موضوعات دیگر ادامه 
دهیم اما متاســفانه توافق قبلی، یعنی برجام به یک 
داستان موفقیت آمیز و یک تجربه موفقیت آمیز برای 
ما تبدیل نشد. به همین دلیل ما اکنون بسیار نسبت 
به آمریکایی ها بدبین هستیم. از این رو، آماده تعامل 
مستقیم با ایالات متحده نیستیم اما اکنون احساس 
می کنیم که همه چیز در جای خود قرار دارد، بنابراین 

هر چیزی ممکن است.

غریب آبادی:
هرگونه تلاش برای فعال سازی 
مکانیسم ماشه غیرقانونی است

معاون حقوقــی وزارت خارجــه گفت: تروئیــکای اروپا 
به تعهدات برجامــی خود عمل نکرده اند و تلاششــان برای 
فعال سازی مکانیسم ماشه سوءاســتفاده ای غیرقانون است 
که باید رد شود. کاظم غریب آبادی روز سه شنبه ۳۱ تیرماه به 
وقت محلی در نشست عالی رتبه شورای امنیت سازمان ملل در 
نیویورک با موضوع »ارتقای صلح و امنیت بین المللی از طریق 
چندجانبه گرایی و حل وفصل مسالمت آمیز اختلافات«، نسبت 
به استانداردهای دوگانه و سکوت نهادهای بین المللی در قبال 
تجاوز آشکار آمریکا و رژیم صهیونیستی به خاک ایران، هشدار 
داد. وی افزود: ما بر این باوریم که صلح با بمب و اجبار به دست 
نمی آید، بلکه از طریق احترام به حقوق، عدالت و دیپلماسی 
حاصل می شود. عادی سازی تجاوز باید به صراحت رد شود. 
شــورای امنیت نباید به ابزاری در خدمت منافع قدرت های 
خاص تبدیل شود، بلکه باید حافظ عدالت، صلح و امنیت برای 
همه کشورها، فارغ از اندازه، قدرت یا گرایش سیاسی شان باشد.

    
گفت وگوی گروسی و اولیانوف درباره ایران

نماینده روســیه در ســازمان های بین المللی در وین از 
گفت وگو با »رافائل گروسی«، مدیرکل آژانس بین المللی انرژی 
اتمی درباره ایران خبر داد. »میخائیل اولیانوف« طی پیامی در 
شبکه »ایکس« نوشــت: »امروز با رافائل گروسی، مدیرکل 
آژانس بین المللی انرژی اتمی دیدار کردم تا درباره مجموعه ای 

از موضوعات مرتبط با اوکراین و ایران گفت وگو کنیم«.
    

هشدار ایران درباره نظامی سازی فضا 
توسط آمریکا و اسرائیل

نماینده دائم جمهوری اسلامی ایران نزد دفتر سازمان ملل 
متحد در ژنو در نشست گروه کاری فضای ماورای جو هشدار 
داد: استفاده خصمانه از فضا توسط آمریکا و رژیم صهیونیستی، 
نقض حقوق بین الملل است. به گزارش ایلنا، علی بحرینی با 
ابراز نگرانی عمیق نسبت به استفاده از فناوری های فضامحور 
و زیرساخت های فضایی تحت حمایت خارجی برای دستیابی 
به برتری راهبردی و جاسوسی فرامرزی، این اقدامات را گامی 
آشکار به سوی تسلیحاتی سازی فضای ماورای جو دانست و بر 
ضرورت تدوین یک سند الزام آور بین المللی برای ممنوعیت 
استقرار سلاح و اســتفاده خصمانه از فضا، به عنوان میراث 

مشترک بشریت تأکید کرد.
    

مهاجرانی خبر داد:
احتمال تداوم تعطیلی ها 

برای صرفه جویی در مصرف آب
ســخنگوی دولت از احتمال تعطیلی ها در صورت لزوم و 
برای صرفه جویی در مصــرف آب خبر داد. فاطمه مهاجرانی 
در حاشــیه برگزاری نشســت خبری و در پاسخ به پرسشی 
درباره احتمال تعطیلی مجدد در روزهای آینده، تاکید کرد: 
دولت علاقمند به تعطیلی نیست. بیشترین زیان را دولت در 
تعطیلی ها تقبل خواهد کرد، اما اگر واقعاً برای مدیریت مصرف 
آب لازم باشد این کار انجام شود، ممکن است انجامش دهیم. 
وی افزود: بنا شد دولت گزارشی تهیه کند که تعطیل  کردن ها 
چقدر صرفه جویــی ایجاد می کند چون ما در اســتان های 
شمالی مشکل تامین آب نداریم، اما در استان تهران وضعیت 

ویژه  است .
    

دیدار کمیساریای عالی سازمان ملل متحد 
در امور پناهندگان با عراقچی

کمیساریای عالی سازمان ملل متحد در امور پناهندگان با 
سید عباس عراقچی وزیر امور خارجه دیدار و گفت وگو کرد. به 
گزارش ایلنا، فیلیپو گراندی، کمیساریای عالی سازمان ملل 
متحد در امور پناهندگان با ســید عباس عراقچی وزیر امور 

خارجه دیدار و گفت وگو  کرد.
    

صدور قرار جلب به دادرسی برای کواکبیان
سخنگوی قوه قضائیه آخرین وضعیت پرونده کواکبیان 
را تشریح کرد. اصغر جهانگیر درباره آخرین وضعیت پرونده 
کواکبیان افزود: به دلیل عدم ارائه مستندات لازم توسط مدعی 
درباره آن چیزی که ادعا کرده بود با صدور قرار جلب به دادرسی 
کیفرخواست براشان صادر شده و در ۲۸ تیر ماه برای رسیدگی 

به پرونده ایشان پرونده به دادگاه ارسال شد.
    

زارعی با تهدید به استیضاح وزیر ارتباطات:
ایران را به بهشت زامبی های اینترنتی و 

سایبر تروریست ها تبدیل کردید
نماینده مردم تهران در مجلس با بیان اینکه وزیر ارتباطات 
به هرج و مرج در حوزه حکمرانی دیجیتال پایان دهد، گفت: 
آقای وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، ایران را به بهشــت 
زامبی های اینترنتی و سایبر تروریست ها تبدیل کردید! زودتر 
برنامه خود را بیاورید در غیر ایــن صورت در اولین فرصت به 
سراغ استیضاح شما می رویم. به گزارش ایلنا، مجتبی زارعی 
در نشست علنی دیروز ) سه شنبه ۳۱ تیر ماه( مجلس شورای 
اسلامی در تذکر شفاهی خود خطاب به وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات گفت: آقای وزیر خودتان را پشت آمارهای تهدیدهای 
اقتصادی پنهان نکنید، بشنوید این صدای اعتراض را، اقتصاد 
دیجیتال مهم است، هر کاری که مثبت باشد از دولت حمایت 
 می کنیم و هر کاری که بوی ترک فعل داشته باشد، قویا با آن 

برخورد می کنیم.
    

رئیس گروه دوستی پارلمانی ایران:
همکاری ایران و بلاروس باعث 
خنثی سازی اثر تحریم ها می شود

  در آغاز برنامه سفر گروه دوســتی پارلمانی کشورمان به 
مینســک، وادیم ایپاتوف معاون رئیس مجلس نمایندگان 
جمهوری بلاروس با علی اصغر باقرزاده رئیس گروه دوستی 
پارلمانی جمهوری اسلامی ایران و بلاروس دیدار و گفتگو کرد. 
به گزارش ایلنا،باقرزاده در ابتدای این دیدار، با اشاره به جایگاه و 
اختیارات مجلس شورای اسلامی در قانون اساسی ایران گفت: 
ما آمادگی داریم از ظرفیت مجلس و گروه دوستی پارلمانی 
جهت حل مشکلات و گسترش روابط دو جانبه استفاده کنیم. 
وادیم ایپاتوف، معــاون رئیس مجلس نمایندگان جمهوری 
بلاروس نیز در این دیدار گفت: ایران برای ما یک فاکتور مهم و 
استراتژیک در همکاری های منطقه ای است، همچنین ما در 

مسائل بین المللی دارای مواضع یکسانی هستیم.

عراقچی در گفت وگو با فاکس نیوز:روی موج کوتاه

سیاست ایران هرگز محو اسرائیل از نقشه جهان نبوده است

سخنگوی اســبق وزارت امور خارجه تصریح کرد: اروپایی ها که 
بدعهدی و بی عملی خود را در انجام تعهدات نشان داده اند و هیچ حقی 
نسبت به برجام گذشته ندارند، با پررویی و قلدری تلاش می کنند از 
مکانیزم های داخلی برجامی که اجرا نمی شود یا در حال کماست علیه 

ایران استفاده کنند.
رویداد۲۴- ســید عبــاس موســوی دیپلمات و معــاون دفتر 
رئیس جمهور، در گفت و گو با خبرنگار اعتماد آنلاین، درباره سفر دکتر 
لاریجانی به مسکو گفت: اصل موضوع این سفر در امتداد دیپلماسی 
فعال جمهوری اســلامی ایران اســت؛ دیپلماســی ای که هم خود 
رئیس جمهور محترم، جناب دکتر پزشکیان، در تماس هایی که با سران 
بسیاری از کشور های دور و نزدیک داشته اند و دارند، و هم سفر هایی که 
جناب آقای دکتر عراقچی به کشور های مختلف داشته و تماس هایی 
که با همتایان خود برقرار کرده ان که اســن سفر مهم در همین راستا 
ارزیابی می شود. ایشــان نیز به عنوان فرستاده ویژه رئیس جمهوری 
اسلامی ایران، دیروز به مسکو سفر کردند و با رئیس جمهور این کشور 

دیدار داشتند.
جزئیات این ملاقات حتماً بعداً منتشر خواهد شد. همچنین ایشان 
حامل پیام هایی از جانب رئیس جمهور محترم و مقام معظم رهبری 

به جناب آقای پوتین بودند که می توان آن را ادامه همان دیپلماسی 
موجود دانســت. دیپلماســی همواره به عنوان ابزاری کارآمد باقی 
می ماند و هیچ گاه کنار گذاشته نمی شود. ما مبحثی به نام »دیپلماسی 
جنگ« داریم؛ دیپلماســی به عنوان یک ابــزار و تاکتیک در حین 
جنگ و حتی پس از جنگ همواره می تواند در دسترس باشد و مورد 
استفاده قرار گیرد. این سفر و این رایزنی نیز قطعاً در همین چارچوب 
قابل ارزیابی است. وی در ادامه در پاسخ به اینکه با توجه به تهدید های 
اخیر اروپایی ها درباره فعال سازی به اصطلاح مکانیزم ماشه، نظر شما 
درباره این اقدام و واکنش ایران چیست؟ لازم می دانم نکته ای را درباره 
کل بحث »اســنپ بک« عرض کنم. برجام دارای استحکام حقوقی 
قابل توجهی است؛ حتی زمانی که اجرایی بود و بعد از توقف اجرایش، 
هیچ کس جرأت نکــرد از مکانیزم های داخلــی آن علیه خود برجام 
استفاده کند. طی این سه سال دولت شهید رئیسی نیز وقتی قرار بود 
به تعهدات همان برجام بازگردیم، طرف مقابل با محاسباتی برنگشت 
و برجام عملًا به حالت کما رفت. هیچ کس، نه آنها و نه ما، حاضر نشد 
مرگ برجام را اعلام کند؛ اما عملًا اجرا نمی شــود و در کما باقی مانده 
اســت. با این حال، اروپایی ها که بدعهدی و بی عملی خود را در انجام 
تعهدات نشان داده اند و هیچ حقی نسبت به برجام گذشته ندارند، با 

پررویی و قلدری تلاش می کنند از مکانیزم های داخلی برجامی که اجرا 
نمی شود یا در حال کماست علیه ایران استفاده کنند. خود اروپایی ها 
می دانند چنین حقی ندارند و نمی توانند از این مکانیزم بهره ببرند، اما به 
دلیل برتری رسانه ای و فشار های خود، این اقدامات را انجام می دهند. 
مواضع وزیر امور خارجه ما، سخنگوی وزارت خارجه و سایر مسئولین 
و حتی کارشناسان کاملًا درست و منطقی است، اما اصرار اروپایی ها 
 مبنی بر فعال ســازی مکانیــزم داخلی برجام علیه ما، مشــکوک و 

غیرقانونی است.
این دیپلمات ارشد در ادامه افزود: این مکانیزم جبرانی که برخی آن 
را »اسنپ بک« یا »ماشه« می نامند، چندین سال پیش توسط ایران 
فعال شد و اکنون پس از سال ها اقدام اخیر اروپایی ها برای فعال سازی 
مکانیزم داخلی برجام علیه ایران نه اخلاقی است، نه قانونی، و نقض 
قطعنامه ۲۲۳۱ شورای امنیت سازمان ملل متحد محسوب می شود. 
مسئولین کشــور ما بار ها اعلام کرده اند که آنها حق چنین کاری را 
ندارند، اما متأسفانه دنیا به گونه ای شده که قانون جنگل حاکم است 
و این کشور ها تلاش می کنند از این مکانیزم علیه ایران سوءاستفاده 
کنند، در حالی که می دانند این مکانیزم قبلاً توسط جمهوری اسلامی 

ایران فعال شده است.

وی در پاسخ به این پرسش که واکنش روســیه و چین به تهدید 
فعال سازی مکانیسم ماشه چیست؟ اظهار کرد: نکته مهمی که در این 
زمینه باید مورد توجه قرار گیرد، نقش کلیدی روسیه و چین است. این 
دو کشور به عنوان عضو برجام باید مواضع حقوقی، قانونی و اخلاقی 

جمهوری اسلامی ایران را به روشنی تبیین و از آن حمایت کنند.
در روز های اخیر، شاهد بودیم که این موضوع توسط روسیه مورد 
تأکید قرار گرفته و چین نیز موضعی مشابه اتخاذ کرده است. فرآیند 
فعال سازی مکانیســم ماشــه، مراحلی، چون نامه نگاری، تشکیل 
کمیسیون مشترک برجام و طی گام های بعدی را در بر می گیرد. در 
این مسیر، نقش روسیه و چین- به عنوان اعضای دائم شورای امنیت 
ســازمان ملل متحد و از امضاکنندگان قطعنامه ۲۲۳۱ که پشتوانه 

حقوقی برجام محسوب می شود- بسیار برجسته و تأثیرگذار است. 

عباس موسوی: 

اروپا می خواهد با قلدری از مکانیزم هایش علیه ایران استفاده کند

گفت وگو

سفیر آمریکا در ناتو در گفت وگویی با تکرار ادعای رئیس جمهور 
این کشــور مبنی بر نابود کردن برنامه هسته ای ایران، خواستار 
بازگشت ایران به مذاکرات درباره حل وفصل برنامه هسته ای این 
کشور شد. »متیو ویتاکر« سفیر آمریکا در ناتو امروز سه شنبه از 
ایران خواست که مذاکرات درباره حل وفصل صلح آمیز مسئله 
برنامه هسته ای خود را ازسر بگیرد. ویتاکر در گفت وگو با فاکس 
بیزینس با تکرار ادعای وجود اهداف نظامی در برنامه هسته ای ایران 

بیان کرد: رئیس جمهور دونالد ترامپ صراحتا اعلام کرده است که 
ایران نمی تواند سلاح اتمی داشته باشد و فکر می کنم به این دلیل 
که ما برنامه هسته ای آن ها را ویران کرده ایم، زمان آن فرا رسیده 
است که ایران به میز مذاکره بازگردد و با آمریکا درباره مسیر صلح 
و شکوفایی مردم ایران گفت وگو کند. او در ادامه گفت که ایران 
فرصت دارد به عضوی از »جهان متعارف« که به ادعای او آمریکا و 

متحدانش رهبری آن را بر عهده دارند، تبدیل شود.

دبیر شورای عالی پیشگیری و مقابله با جرایم پولشویی و تأمین 
مالی تروریسم تأکید کرد: تلاش های ایران برای عادی سازی پرونده 
در FATF با هدف تأمین منافع ملی و تقویت شبکه ســازی های 
بین المللی انجام شده و نه برای جلب رضایت دشمنان.  به گزارش 
ایسنا،  هادی خانی درباره تأثیر جنگ آمریکا و اسرائیل علیه ایران 
در روند تصمیمات کشور برای خروج از لیست سیاه FATF اظهار 
کرد: مجموعه تلاش های کشور در چند سال اخیر و به ویژه در دولت 

 ،FATF چهاردهم با هدف مدیریت و عادی سازی پرونده کشور در
که در قالب تصویب قوانین و مقررات متعدد یا تصمیمات دبیرخانه 
شورای عالی امنیت ملی و شورای عالی پیشگیری و مقابله با جرایم 
پولشویی و تأمین مالی تروریسم و مذاکرات متعدد و ارائه های مستمر 
به مجامع منطقه ای و بین المللی و کارهای دیگر، برای پیشگیری از 
دشمنی آمریکا و اسرائیل با ایران صورت نپذیرفته است که با بروز و 

ظهور جنبه دیگری از این دشمنی ها، به کنار گذاشته شود.  

سفیر آمریکا در ناتو:

 ایران مذاکرات درباره حل صلح آمیز برنامه هسته ای خود را از سر بگیرد
هادی خانی:

تلاش های ایران برای خروج از لیست سیاه FATF برای منافع ملی است


